

Документ подписан простой электронной подписью
Информация о владельце:
ФИО: Косенок Сергей Михайлович
Должность: ректор
Дата подписания: 13.06.2024 11:35:09
Уникальный программный ключ:
e3a68f3eaa1e62674b54f4998099d3d6bfdcf836

Оценочный материал для диагностического тестирования

Тестовое задание для диагностического тестирования по дисциплине:

Иностранный язык в профессиональной сфере, 5 семестр

Код, направление подготовки	41.03.04 ПОЛИТОЛОГИЯ
Направленность (профиль)	Государственная политика и управление
Форма обучения	очная
Кафедра-разработчик	Кафедра лингвистики и переводоведения
Выпускающая кафедра	политологии

Проверяемая компетенция	Задание	Варианты ответов	Тип сложности вопроса
УК-4.2 Представляет результаты академической деятельности в устной и письменной формах при деловом общении на государственном языке РФ и иностранном языке.	<i>Одиночный выбор</i> 1. Выберите один синоним к слову <i>various</i>	1. different 2. common 3. simple	Низкий

	<p><i>Одиночный выбор</i></p> <p>2. Выберите один ответ из списка</p> <p><i>He never ... a taste for serious music.</i></p>	<ol style="list-style-type: none"> 1. acquired 2. gain 3. consider 	<p>Низкий</p>
	<p><i>Одиночный выбор</i></p> <p>3. Заполните пропуск, выбрав ответ из списка</p> <p><i>I thank all the speakers who [1] to the discussion.</i></p>	<ol style="list-style-type: none"> 1. contributed 2. translated 3. organized 	<p>Низкий</p>
	<p><i>Одиночный выбор</i></p> <p>4. Найдите синоним слову</p> <p><i>common</i></p>	<ol style="list-style-type: none"> 1. general 2. simple 3. fast 	<p>Низкий</p>
	<p><i>Одиночный выбор</i></p> <p>5. Выберите один ответ из списка</p> <p><i>There are ... English terms in Russian.</i></p>		<p>Низкий</p>

		<ol style="list-style-type: none"> 1. a lot of 2. much 3. little 	
	<p><i>Выбор пропущенных слов</i></p> <p>6. Заполните пропуск, выбрав ответ из списка</p> <p><i>To speak one common [1] is very important [2].</i></p>	<ol style="list-style-type: none"> 1. language 2. to communicate 3. discussion 4. to quarrel 5. to dance 	Средний
	<p><i>Одиночный выбор</i></p> <p>7. Выберите один ответ из списка согласно русскому переводу.</p> <p><i>These two countries are not on</i></p> <p>Эти две страны не состоят в дипломатических отношениях</p>	<ol style="list-style-type: none"> 1. diplomatic terms 2. diplomatic sides 3. diplomatic conditions 	Средний
	<p><i>Выбор пропущенных слов</i></p> <p>8. Заполните пропуск, выбрав ответ из списка</p> <p><i>Modern [1] has no [2] to show singular or plural, or gender.</i></p>	<ol style="list-style-type: none"> 1. English 2. endings 3. Russian 4. money 	Средний
	<p><i>Одиночный выбор</i></p> <p>9. Выберите один ответ, выбрав из списка</p> <p><i>The sight of the destroyed house ... me deeply.</i></p>	<ol style="list-style-type: none"> 1. affected 2. effected 3. influenced 	Средний

	<p><i>Выбор пропущенных слов</i></p> <p>10. Заполните пропуск, выбрав ответ из списка</p> <p><i>The [1] of radiation on the [2] may be unpredictable.</i></p>	<ol style="list-style-type: none"> 1. effects 2. Earth 3. influence 4. affecton 5. students 	Средний
	<p><i>Всё или ничего</i></p> <p>11. Выберите несколько правильных ответов</p> <p>Political correctness is ...</p>	<ol style="list-style-type: none"> 1. dangerous thought 2. speech code that threatens the free speech 3. a main law 4. not important today 	Средний
	<p><i>Одиночный выбор</i></p> <p>12. Выберите один ответ из списка:</p> <p><i>A lot of factors must be taken into consideration.</i></p>	<ol style="list-style-type: none"> 1. Многие факты должны быть учтены. 2. Все факты должны быть учтены. 3. Многие факты должны быть исключены. 	Средний
	<p><i>Одиночный выбор</i></p> <p>13. Определите в каком времени написано предложение:</p> <p><i>People often judge each other by appearance.</i></p>	<ol style="list-style-type: none"> 1. Present Simple 2. Present Continuous 3. Present Perfect 	Средний
	<p><i>Одиночный выбор</i></p> <p>14. Выберите один ответ из списка</p> <p><i>Your argument cannot</i></p>	<ol style="list-style-type: none"> 1. cannot be accepted 2. cannot be accept 3. cannot accept 	Средний

	<p><i>Одиночный выбор</i></p> <p>15.Определите в каком времени написано предложение</p> <p><i>Karl Marx wrote that “politics is born of economics”.</i></p>	<p>1.Past Simple 2.Present Continuous 3. Present Perfect</p>	<p>Средний</p>
<p>УК-4.3 Выполняет перевод официальных и профессиональных текстов с иностранного языка на русский и с русского языка на иностранный язык с целью деловой коммуникации</p>	<p><i>Всё или ничего</i></p> <p>16.Выберите несколько правильных ответов из списка</p> <p><i>The future diplomat must ...</i></p>	<p>1. know languages 2. be honest 3. be patient 4. be intelligent 5. be polite 6. be initiative 7. be human 8. be versatile 9. be adaptable 10. be black complexion</p>	<p>Высокий</p>
	<p><i>Упорядочение</i></p> <p>17.Расположите перемешанные слова в правильном порядке</p> <p><i>/speaking / to/foreign/ language/ will/ be/ important/ achieve/ success//one/</i></p>		<p>Высокий</p>

	<p><i>Упорядочение</i></p> <p>18. Расположите перемешанные слова в правильном порядке</p> <p><i>it/very/ to/ speak/ one/ common/ /important/ language/ is</i></p>		Высокий
	<p><i>Множественный выбор</i></p> <p>19. Выберите несколько правильных ответов из списка</p> <p><i>Which issues are included in PC-things?</i></p>	<ol style="list-style-type: none"> 1. Ethnic pride (especially Afrocentrism) 2. Recyclable products 3. Saying 'people of colour (never coloured people) 4. 'Women' (not girls) and 'Ms' (not Mrs or Miss) 5. Sensitivity to unconscious racism 6. 'Diversity' in all things 7. Drinking tea on the balcony 8. Kissing in public 	Высокий
	<p><i>Множественный выбор</i></p> <p>20. Выберите несколько правильных ответов</p> <p><i>In what spheres of life is it recommended to be politically correct?</i></p>	<ol style="list-style-type: none"> 1. class 2. race 3. gender 4. mass media 5. education 6. family life 	Высокий

Оценочный материал для диагностического тестирования

Тестовое задание для диагностического тестирования по дисциплине:

Иностранный язык в профессиональной сфере, 6 семестр

Код, направление подготовки	41.03.04 ПОЛИТОЛОГИЯ
Направленность (профиль)	Государственная политика и управление
Форма обучения	очная
Кафедра-разработчик	лингвистики и переводоведения
Выпускающая кафедра	политологии

Проверяемая компетенция	Задание	Варианты ответов	Тип сложности вопроса
УК-4.2 Представляет результаты академической деятельности в устной и письменной формах при деловом общении на государственном языке РФ и иностранном языке.	<i>Одиночный выбор</i> 1. Выберите один синоним к слову <i>popular</i>	1. interesting 2. intelligent 3. well-educated 4. famous 5. clever	Низкий

	<p><i>Одиночный выбор</i></p> <p>2. Выберите один ответ из списка</p> <p><i>The ...situation in the country was better than the previous year.</i></p>	<p>1. economical 2. economic 3. economy</p>	<p>Низкий</p>
	<p><i>Выбор пропущенных слов</i></p> <p>3. Заполните пропуск, выбрав ответ из списка</p> <p><i>[1] is the art and science of governing the country. [2] is a plan of action taken by a government, political party, business, etc.</i></p>	<p>1. policy 2. police 3. party 4. politician 5. politics</p>	<p>Низкий</p>
	<p><i>Одиночный выбор</i></p> <p>4. Найдите синоним слову <i>various</i></p>	<p>1. common 2. simple 3. different</p>	<p>Низкий</p>
	<p><i>Одиночный выбор</i></p> <p>5. Выберите один ответ из списка</p> <p><i>The ... diplomacy differs from traditional diplomacy.</i></p>	<p>1. national 2. public 3. native</p>	<p>Низкий</p>
	<p><i>Выбор пропущенных слов</i></p>		<p>Средний</p>

	<p>6. Заполните пропуск, выбрав ответ из списка</p> <p><i>[1] is "the art of conducting international [2]".</i></p>	<ol style="list-style-type: none"> 1. dance 2. art 3. diplomacy 4. negotiations 	
	<p><i>Одиночный выбор</i></p> <p>7. Заполните пропуск, выбрав ответ из списка согласно русскому переводу</p> <p><i>These two countries are not on</i></p> <p>(Эти две страны не состоят в дипломатических отношениях)</p>	<ol style="list-style-type: none"> 1. diplomatic sides 2. diplomatic terms 3. diplomatic conditions 	Средний
	<p><i>Одиночный выбор</i></p> <p>8. Выберите правильный перевод на русский язык из списка ответов</p> <p><i>In the U.S.A diplomats, journalists and university teachers have been increasingly asked not to use certain words and expressions because they are politically incorrect.</i></p>	<ol style="list-style-type: none"> 1. В США дипломаты и журналисты попросили преподавателей университетов не использовать определенные слова и словосочетания из-за их не политкорректности. 2. В США преподаватели университетов попросили дипломатов и журналистов не использовать определенные слова и словосочетания из-за их не политкорректности. 3. В США дипломатов, журналистов и преподавателей университетов попросили не использовать определенные слова и словосочетания из-за их не политкорректности. 	Средний

	<p><i>Выбор пропущенных слов</i></p> <p>9. Заполните пропуск, выбрав ответ из списка</p> <p><i>[1] is a top -ranking [2] who is accepted to a foreign state as a resident representative.</i></p>	<ol style="list-style-type: none"> 1. ambassador 2. garden 3. state 4. president 6. worker 7. officer 	Средний
	<p><i>Выбор пропущенных слов</i></p> <p>10. Заполните пропуск, выбрав ответ из списка</p> <p><i>An ideal [1] is to share his government's [2].</i></p>	<ol style="list-style-type: none"> 1. politics 2. diplomat 3. policy 4. documents 	Средний
	<p><i>Всё или ничего</i></p> <p>11. Выберите несколько правильных ответов</p> <p><i>Diplomacy is ...</i></p>	<ol style="list-style-type: none"> 1. a uniform system based on generally accepted rules 2. a public holiday 3. directed by diplomatic hierarchy having a fixed international status 4. not important today 5. the 'art of conducting international negotiations' 	Средний

	<p><i>Одиночный выбор</i></p> <p>12.Выберите один ответ из списка</p> <p><i>A lot of factors must be taken into consideration.</i></p>	<ol style="list-style-type: none"> 1. Многие факты должны быть исключены. 2. Все факты должны быть учтены. 3. Многие факты должны быть учтены. 	<p>Средний</p>
	<p><i>Одиночный выбор</i></p> <p>13.Определите в каком времени написано предложение</p> <p>Public diplomacy differs from traditional diplomacy</p>	<ol style="list-style-type: none"> 1. Present Simple 2. Present Continuous 3. Present Perfect 	<p>Средний</p>
	<p><i>Одиночный выбор</i></p> <p>14.Выберите один ответ из списка</p> <p><i>Your argument cannot</i></p>	<ol style="list-style-type: none"> 1. cannot be accept 2. cannot be accepted 3. cannot accept 	<p>Средний</p>
	<p><i>Одиночный выбор</i></p> <p>15.Определите в каком времени написано предложение</p> <p><i>Karl Marx wrote that “politics is born of economics”.</i></p>	<ol style="list-style-type: none"> 1. Present Continuous 2. Past Simple 3. Present Perfect 	<p>Средний</p>

<p>УК-4.3 Выполняет перевод официальных и профессиональных текстов с иностранного языка на русский и с русского языка на иностранный язык с целью деловой коммуникации</p>	<p><i>Множественный выбор</i></p> <p>16.Выберите несколько правильных ответов из списка</p> <p><i>The future diplomat must ...</i></p>	<ol style="list-style-type: none"> 1. know languages 2. be honest 3. be intelligent 4. be polite 5. be black complexion 6. be well-educated 7. be good-looking 8. be patient 	Высокий
	<p><i>Упорядочение</i></p> <p>17.Расположите перемешанные слова в правильном порядке</p> <p>traditional / with /actively/engages/ one/ government/ another /government /diplomacy.</p>		Высокий
	<p><i>Упорядочение</i></p> <p>18.Расположите перемешанные слова в правильном порядке</p> <p><i>politics/ the /art /science/ of/governing/ a/ and /country/ is</i></p>		Высокий
	<p><i>Множественный выбор</i></p> <p>19.Выберите несколько правильных переводов данного предложения из списка</p>	<ol style="list-style-type: none"> 1. Британский премьер министр официально назначается королевой. 2. Премьер министр по должности выбирает королеву Великобритании. 	Высокий

	<p><i>British Prime Minister is officially appointed by the Queen.</i></p>	<ol style="list-style-type: none"> 3. На должность премьер министра Великобритании официально назначает королева. 4. Королеву Великобритании назначает действующий премьер министр страны. 5. Премьер министр официально назначается на должность королевой. 	
	<p><i>Множественный выбор</i></p> <p>20. Выберите несколько правильных ответов</p> <p><i>What are the duties of a diplomat?</i></p>	<ol style="list-style-type: none"> 1. to keep the authorities in his country constantly informed about the current events. 2. to suggest remarks for a visiting senior official. 3. to write a list of rules everybody must do. 4. to be able to communicate rapidly and concisely. 5. to report and analyze the events and changes in the host country. 	<p>Высокий</p>

Оценочный материал для диагностического тестирования

Тестовое задание для диагностического тестирования по дисциплине:

Иностранный язык в профессиональной сфере, семестр 7

Код, направление подготовки	41.03.04 ПОЛИТОЛОГИЯ
Направленность (профиль)	Государственная политика и управление
Форма обучения	очная
Кафедра-разработчик	Лингвистики и переводоведения
Выпускающая кафедра	политологии

Проверяемая компетенция	Задание	Варианты ответов	Тип сложности вопроса
УК-4.3: выполняет перевод официальных и профессиональных текстов с иностранного языка на русский язык и с русского языка на иностранный язык с целью деловой коммуникации	<p style="text-align: center;">Выбор пропущенных слов</p> <p style="text-align: center;">1. Choose the correct answer:</p> <p style="text-align: center;">Our readership prefers intelligent _____ without bias.</p>	<p>a) cover</p> <p>b) coverage</p> <p>c) cover up</p> <p>d) uncover</p>	Низкий
УК-4.3: выполняет перевод официальных и профессиональных текстов с иностранного языка на русский язык и с русского языка на иностранный язык с	<p style="text-align: center;">Выбор пропущенных слов</p> <p style="text-align: center;">2. Choose the correct answer:</p> <p style="text-align: center;">The media _____ not only information about the world, but ways of seeing and understanding it.</p>	<p>a) provides</p> <p>b) provision</p>	Низкий

целью деловой коммуникации		c) provided d) providing	
УК-4.3: выполняет перевод официальных и профессиональных текстов с иностранного языка на русский язык и с русского языка на иностранный язык с целью деловой коммуникации	Выбор пропущенных слов 3. Choose the correct answer: One can hardly _____ on the impartiality of this newspaper.	a) rely b) reliance c) reliable d) reliability	Низкий
УК-4.3: выполняет перевод официальных и профессиональных текстов с иностранного языка на русский язык и с русского языка на иностранный язык с целью деловой коммуникации	Выбор пропущенных слов 4. Choose the correct answer: Picture _____ must maintain relationships with paparazzi.	a) edit b) edition c) editorial d) editor	Низкий
УК-4.3: выполняет перевод официальных и профессиональных текстов с иностранного языка на русский язык и с русского языка на иностранный язык с целью деловой коммуникации	Выбор пропущенных слов 5. Choose the correct answer: Some distinguished politicians try to avoid unwanted _____.	a) publish b) public c) publicity d) publisher	Низкий
УК-4.3: выполняет перевод официальных и профессиональных текстов с иностранного языка на русский язык и с русского языка на иностранный язык с целью деловой коммуникации	На соответствие 6. Match following English words to their Russian equivalents: 1. To refer 2. To compete 3. To concern	a) Освещать (новости, события) b) Касаться, иметь отношение c) Конкурировать d) Ссылаться на	Средний

целью деловой коммуникации	4. To emphasize 5. To cover	е) Придавать особое значение	
УК-4.2: представляет результаты академической деятельности в устной и письменной формах при деловом общении на государственном языке РФ и иностранном языке	Всё или ничего 7. Fill in the spaces with the words <i>public</i> or <i>social</i> : 1. In a free society, newspapers are a _____ forum. 2. The Romans made bathing an elaborate _____ occasion. 3. Every land has its own _____ customs and traditions. 4. The committee brought out the draft of _____ reforms. 5. The royal family life always causes intense _____ curiosity.	1) <i>public/social</i> 2) <i>public/social</i> 3) <i>public/social</i> 4) <i>public/social</i> 5) <i>public/social</i>	Средний
УК-4.2: представляет результаты академической деятельности в устной и письменной формах при деловом общении на государственном языке РФ и иностранном языке	Одиночный выбор 8. Choose the correct explanation of the abbreviation NATO	1) The North Atlantic Treaty Organization 2) New Atlantic Treaty Organization 3) The North Antarctic Treaty Organization 4) New Antarctic Treaty Organization	Средний
УК-4.2: представляет результаты академической	Одиночный выбор		Средний

<p>деятельности в устной и письменной формах при деловом общении на государственном языке РФ и иностранном языке</p>	<p>9. Choose the correct explanation of the abbreviation NASA</p>	<ol style="list-style-type: none"> 1) National Airplane and Space Administration 2) North Aeronautics and Space Administration 3) National Aeronautics and Space Administration 4) National Aeronautics and Space Admiration 	
<p>УК-4.2: представляет результаты академической деятельности в устной и письменной формах при деловом общении на государственном языке РФ и иностранном языке</p>	<p style="text-align: center;">Одиночный выбор</p> <p>10. Choose the correct explanation of the abbreviation UNESCO</p>	<ol style="list-style-type: none"> 1) United Nations Educational, Space and Cultural Organization 2) United Nations Educational, Scientific and Cultural Organization 3) Unique Nations Educational, Scientific and Cultural Organization 4) United Nations Educational, Scientific and Corpus Organization 	Средний
<p>УК-4.2: представляет результаты академической деятельности в устной и</p>	<p style="text-align: center;">Одиночный выбор</p> <p>11. Choose the correct explanation of the abbreviation BBC</p>	<ol style="list-style-type: none"> 1) Best Broadcasting Corporation 	Средний

<p>письменной формах при деловом общении на государственном языке РФ и иностранном языке</p>		<p>2) British Broadcasting Company 3) British Breaking news Corporation 4) British Broadcasting Corporation</p>	
<p>УК-4.2: представляет результаты академической деятельности в устной и письменной формах при деловом общении на государственном языке РФ и иностранном языке</p>	<p>Одиночный выбор 12. Choose the correct explanation of the abbreviation OPEC</p>	<p>1) The Organization of the Petrol Exporting Countries 2) The Organization of the Petroleum Exporting Countries 3) The Organization of the Petroleum Export Countries 4) Organization of Petroleum Exporting Countries</p>	<p>Средний</p>
<p>УК-4.2: представляет результаты академической деятельности в устной и письменной формах при деловом общении на</p>	<p>Одиночный выбор 13. Choose the tense form of the verb in the sentence: They <u>carry</u> brief and direct news reports emphasizing facts and a large number of photographs</p>	<p>1) Present Perfect 2) Present Simple 3) Present Continuous</p>	<p>Средний</p>

государственном языке РФ и иностранном языке			
УК-4.2: представляет результаты академической деятельности в устной и письменной формах при деловом общении на государственном языке РФ и иностранном языке	Одиночный выбор 14. Choose the tense form of the verb in the sentence: Newspapers <i>have had</i> to cope with competition from radio, television and the Internet.	1) Present Perfect 2) Present Simple 3) Present Continuous	Средний
УК-4.2: представляет результаты академической деятельности в устной и письменной формах при деловом общении на государственном языке РФ и иностранном языке	Одиночный выбор 15. Choose the tense form of the verb in the sentence: Most popular tabloids usually <i>reflect</i> conservative opinion in their comment and reporting.	1) Present Perfect 2) Present Simple 3) Present Continuous	Средний
УК-4.2: представляет результаты академической деятельности в устной и письменной формах при деловом общении на государственном языке РФ и иностранном языке	Упорядочение 16. Put the words into the correct order: to provide information / and entertainment services / Multimedia is the combining of / telecommunications and computers / that will be interactive	Multimedia is the combining of TV, telecommunications and computers to provide information and entertainment services that will be interactive.	Высокий

<p>УК-4.2: представляет результаты академической деятельности в устной и письменной формах при деловом общении на государственном языке РФ и иностранном языке</p>	<p>Упорядочение</p> <p>17. Put the words into the correct order: of expression / are without political bias / that newspapers /The editors of the newspapers/ but that does not mean/ are allowed considerable freedom</p>	<p>The editors of the newspapers are allowed considerable freedom of expression but that does not mean that newspapers are without political bias.</p>	<p>Высокий</p>
<p>УК-4.2: представляет результаты академической деятельности в устной и письменной формах при деловом общении на государственном языке РФ и иностранном языке</p>	<p>Упорядочение</p> <p>18. Put the words into the correct order: since 1971/ have been lost/ In Britain/ over three million readers</p>	<p>In Britain since 1971 over three million readers have been lost.</p>	<p>Высокий</p>
<p>УК-4.2: представляет результаты академической деятельности в устной и письменной формах при деловом общении на государственном языке РФ и иностранном языке</p>	<p>Множественный выбор:</p> <p>19. Choose all the definitions of word <i>'to complete'</i></p>	<p>1) to finish doing or making something 2) to provide the last part needed to make something whole 3) to write all the details asked for on a form or other document 4) to finish 5) to take part in a race or competition</p>	<p>Высокий</p>

	<p style="text-align: center;">Множественный выбор:</p> <p>20. Choose all the definitions of word '<i>to rely on</i>'</p>	<p>1) to need someone or something in order to be successful, work correctly, etc</p> <p>2) to consider to be true or honest</p> <p>3) to trust someone or something</p> <p>4) to be certain that (something) will happen or exist</p> <p>5) to depend on</p>	<p style="text-align: center;">Высокий</p>
--	--	---	---

Оценочный материал для диагностического тестирования

Тестовое задание для диагностического тестирования по дисциплине:

Иностранный язык в профессиональной сфере, семестр 8

Код, направление подготовки	41.03.04 ПОЛИТОЛОГИЯ
Направленность (профиль)	Государственная политика и управление
Форма обучения	очная
Кафедра-разработчик	Лингвистики и переводоведения
Выпускающая кафедра	политологии

Проверяемая компетенция	Задание	Варианты ответов	Тип сложности вопроса
УК-4.3: Выполняет перевод официальных и профессиональных текстов с иностранного языка на русский язык и с русского языка на иностранный язык с целью деловой коммуникации	<p align="center">Одиночный выбор</p> <p>1. Fill in the gap. Choose the correct answer: _____ of a number of Eastern European countries to the European Union may weaken the letter.</p>	<p>a) Accede b) Accession c) Access d) Accessory</p>	Низкий

<p>УК-4.3: Выполняет перевод официальных и профессиональных текстов с иностранного языка на русский язык и с русского языка на иностранный язык с целью деловой коммуникации</p>	<p align="center">Одиночный выбор</p> <p>2. Fill in the gap. Choose the correct answer: The majority of delegates agreed on a series of _____ amendments to limit Republican influence.</p>	<p>a) constitution b) constitute c) constitutional d) constituency</p>	<p align="center">Низкий</p>
<p>УК-4.3: Выполняет перевод официальных и профессиональных текстов с иностранного языка на русский язык и с русского языка на иностранный язык с целью деловой коммуникации</p>	<p align="center">Одиночный выбор</p> <p>3. Fill in the gap. Choose the correct answer: The Queen is head of the executive and an integral part of the _____.</p>	<p>a) legislature b) legislation c) legislative d) legislate</p>	<p align="center">Низкий</p>
<p>УК-4.3: Выполняет перевод официальных и профессиональных текстов с иностранного языка на русский язык и с русского языка на иностранный язык с целью деловой коммуникации</p>	<p align="center">Одиночный выбор</p> <p>4. Fill in the gap. Choose the correct answer: There are the most _____ countries in the world.</p>	<p>a) power b) powerful c) powers d) powerless</p>	<p align="center">Низкий</p>
<p>УК-4.3: Выполняет перевод официальных и профессиональных текстов с иностранного языка на русский язык и с русского языка на</p>	<p align="center">Одиночный выбор</p> <p>5. Fill in the gap. Choose the correct answer: The loss of power arose from political _____.</p>	<p>a) judge b) misjudgment</p>	<p align="center">Низкий</p>

<p>иностранный язык с целью деловой коммуникации</p>		<p>c) judiciary d) judicial</p>	
<p>УК-4.2: Представляет результаты академической деятельности в устной и письменной формах при деловом общении на государственном языке РФ и иностранном языке</p>	<p>Все или ничего:</p> <p>6. Complete the text with the following words. There is one extra word: Constitutional [1] is defined by the existence of a constitution that effectively controls the exercise of political [2]. The control of power is distributed among several [3] organs or offices in such a way that they are each subjected to reciprocal controls and are forced to [4] in formulating the will of the state. The contemporary political systems that combine constitutionalism and [5] accord primary significance to the will of the majority of people as expressed in free elections.</p>	<p>a) power b) government c) state d) democracy e) politics f) cooperate</p>	<p>Средний</p>
<p>УК-4.3: Выполняет перевод официальных и профессиональных текстов с иностранного языка на русский язык и с русского языка на иностранный язык с целью деловой коммуникации</p>	<p>На соответствие:</p> <p>7. Match the English word-combinations related to government with their Russian equivalents:</p> <p>1) local government 2) military government 3) mixed government 4) presidential government</p>	<p>a) смешанная форма правления b) военная администрация c) временное правительство d) местное самоуправление</p>	<p>Средний</p>

	5) provisional government	е) президентская форма правления	
УК-4.2: Представляет результаты академической деятельности в устной и письменной формах при деловом общении на государственном языке РФ и иностранном языке	Одиночный выбор 8. Choose the tense form of the underlined verb: The term oligarchy <u>is</u> rarely <u>used</u> now to refer to contemporary political systems.	1) Present Simple Passive 2) Present Simple Active 3) Past Simple Passive 4) Past Simple Active	Средний
УК-4.2: Представляет результаты академической деятельности в устной и письменной формах при деловом общении на государственном языке РФ и иностранном языке	Одиночный выбор 9. Choose the tense form of the underlined verb: The party <u>serves</u> as a link between the rulers and the ruled.	1) Present Simple Passive 2) Present Simple Active 3) Past Simple Passive 4) Past Simple Active	Средний
УК-4.2: Представляет результаты академической деятельности в устной и письменной формах при деловом общении на государственном языке РФ и иностранном языке	Одиночный выбор 10. Choose the tense form of the underlined verb: Some states <u>were defeated</u> in World Warr II.	1) Present Simple Passive 2) Present Simple Active 3) Past Simple Passive 4) Past Simple Active	Средний
УК-4.2: Представляет результаты	Одиночный выбор		Средний

<p>академической деятельности в устной и письменной формах при деловом общении на государственном языке РФ и иностранном языке</p>	<p>11. Choose the tense form of the underlined verb: Some countries <u>continued</u> to rule as well as to reign at the opening of the 20th centuries</p>	<p>1) Present Simple Passive 2) Present Simple Active 3) Past Simple Passive 4) Past Simple Active</p>	
<p>УК-4.2: Представляет результаты академической деятельности в устной и письменной формах при деловом общении на государственном языке РФ и иностранном языке</p>	<p>Все или ничего:</p> <p>12. Complete the text with the following words.</p> <p>There is one extra word: Governments can be [1] in many ways. The most time-honored system comes from the ideas of the ancient Greek [2], Aristotle. It is based on a key-question: Who [3] the state? Under this system of [4], all governments belong to one of the three major groups: autocracy - rule by one person; oligarchy or aristocracy - rule by a few persons; or [5]- rule by many persons.</p>	<p>a) democracy b) philosopher c) classification d) public e) classified f) governs</p>	<p>Средний</p>

<p>УК-4.3: Выполняет перевод официальных и профессиональных текстов с иностранного языка на русский язык и с русского языка на иностранный язык с целью деловой коммуникации</p>	<p>На соответствие:</p> <p>13. Match the English word-combinations related to government with their Russian equivalents:</p> <p>1) government party 2) bodies of government 3) government official 4) government department 5) dissolution of government</p>	<p>a) органы управления b) правительственные учреждения c) правящая партия d) роспуск правительства e) правительственный чиновник f) постановление правительства</p>	<p>Средний</p>
<p>УК-4.3: Выполняет перевод официальных и профессиональных текстов с иностранного языка на русский язык и с русского языка на иностранный язык с целью деловой коммуникации</p>	<p>На соответствие:</p> <p>14. Make up word-combinations:</p> <p>1) successor states of 2) integration of 3) poorly institutionalized 4) reciprocal 5) process of</p>	<p>a) control b) adjustment c) the Soviet Union d) countries e) powers</p>	<p>Средний</p>

<p>УК-4.2: Представляет результаты академической деятельности в устной и письменной формах при деловом общении на государственном языке РФ и иностранном языке</p>	<p>15. Complete the text with the following words. There is one extra word: The ancient distinction among [1], tyrannies, oligarchies, and constitutional [2], like other traditional classifications of [3] systems, is no longer descriptive of political life. A king may be a ceremonial dignitary in one of the [4] democracies of Western Europe, or he may be an absolute [5] in one of the merging states of North America, the Middle East, or Asia.</p>	<p>a) parliamentary b) political c) governments d) ruler e) social f) monarchies</p>	<p>Средний</p>
<p>УК-4.3: Выполняет перевод официальных и профессиональных текстов с иностранного языка на русский язык и с русского языка на иностранный язык с целью деловой коммуникации</p>	<p>Множественный выбор: 16. Choose all the definitions of word 'government'</p>	<p>1) the group of people who officially control a country 2) the system used for controlling a country, city, or group of people 3) a group of organizations, regions, countries, etc. that have joined together to form a larger organization</p>	<p>Высокий</p>

		<p>4) an organization that officially manages and controls a country or region, creating laws, collecting taxes, providing public services, etc.</p> <p>5) a particular system of managing a country, state, city, etc.</p>	
<p>УК-4.3: Выполняет перевод официальных и профессиональных текстов с иностранного языка на русский язык и с русского языка на иностранный язык с целью деловой коммуникации</p>	<p>Множественный выбор: 17. Choose all the definitions of word <i>'to judge'</i></p>	<p>1) to officially decide who will be the winner of a competition</p> <p>2) the process of making rules or laws</p> <p>3) to decide whether you think someone or something is good, bad, effective, etc.</p> <p>4) to make a final decision in a legal disagreement</p>	<p>Высокий</p>

		5) to express a bad opinion of someone's behaviour	
УК-4.2: Представляет результаты академической деятельности в устной и письменной формах при деловом общении на государственном языке РФ и иностранном языке	Упорядочение: 18. Put the words into the correct order: by people/ is any system/ in which / of government/ rule is exercised/ A democracy	A democracy is any system of government in which rule is exercised by people.	Высокий
УК-4.2: Представляет результаты академической деятельности в устной и письменной формах при деловом общении на государственном языке РФ и иностранном языке	Упорядочение: 19. Put the words into the correct order: Absolute monarchs/ to rule their people/ are rare today/ have complete and unlimited power/ but absolute monarchies	Absolute monarchs have complete and unlimited power to rule their people, but absolute monarchies are rare today.	Высокий
УК-4.2: Представляет результаты академической деятельности в устной и письменной формах при деловом общении на государственном языке РФ и иностранном языке	Упорядочение: 20. Put the words into the correct order: from those of /King's duties/ in many republican parliamentary regimes / may be little different/ an elected president/	King's duties may be little different from those of an elected president in many republican parliamentary regimes	Высокий